
bude jednoduché toto prosadit. Navíc případné schválení
zasáhne negativně finanční rozpočty pracovišť, která interfe-
rony podávají. Prof. Arenberger dále pokračuje v jednáních
o úhradách ipilimumabu a vemurafenibu na dermatoonkolo-
gických pracovištích.

8. Registr Melanom a BIOREP
Před dokončením jsou smlouvy na zajištění financová-

ní Biorepu na r. 2013. Prof. Arenberger předává na VZP
opět každoroční zprávu o účinnosti a bezpečnosti cenově
náročné léčby podle údajů z Biorepu a melanomového re-
gistru, což je podmínkou hrazení tohoto typu terapie ze
zdravotního pojištění i v letošním roce.

9. Časopis Čs. dermatologie
I pro rok 2013 se podařilo zajistit financování distribu-

ce časopisu v SR přes dlohodobého partnera – firmu Spi-
rig-Galderma. Schváleno prodloužení proplácení činnosti
šéfredaktora a sekretářky redakce na r. 2013.

10. Příprava kongresu ČDS-SDS v r. 2013
V současné době probíhá rezervace TOP hotelu v Praze,

aktuálně proplacena záloha na služby a nájmy. Budou navr-
ženy odborné akce a jejich vedoucí (čes., slov.) do 17. 2.
2013 k rukám prof. Arenbergera. Prim. Bučková navrhuje
satelitní sympozium (školící) o epidermolysis bullosa. Dis-
kutováno osazení zahraničních řečníků (zatím prof. Zoubu-
lis).

11. COST – projekt implementace evropských stan-
dardů v prevenci profesionálních kožních nemocí

Od letošního roku bude probíhat evropský projekt
COST TD. Prof. S. M. John (SRN) požádal doc. Ettlera
o zajištění zastoupení ČR v této akci. Doc. Ettler pověřen
Výborem ČDS o zajištění čs. zastoupení ve spolupráci se
sekcí pro profesionální dermatózy.

12. Stipendia EADV
Bude vyvěšeno na www.derm.cz, v kolonce Aktuality.

Přihlášky zasílat prof. Arenbergerovi do 18. 3. 2013, aby
mohli být vybráni uchazeči z ČR na zasedání Výboru ČDS
dne 21. 3. 2013.

13. ILDS – Dermalink Grant, ocenění
Možnost získat grant ILDS (ve výši 3 a 5 tis. $ – při-

hlášky do 1. 3. 2013) na výzkumný projekt. Dále je mož-
nost navrhnout významného dermatologa k udělení někte-
ré z cen ILDS.  

14. Noví členové
Výbor ČDS schválil přijetí nových členů ČDS: dr. Dej-

mek (České Budějovice), dr. Wágnerová (Praha),
dr. Džambová (Praha), dr. Kašička (Kolín), dr. Kotrbanco-
vá (Kolín), dr. Hupačová (Plzeň), dr. Dudková (Praha),
dr. Černá (Kladno), dr. Kulašová (Mladá Boleslav) 
Dr. Flášarová (Brno) žádá o snížení příspěvku ČDS bě-
hem mateřské dovolené – Výbor souhlasí s prominutím
poplatku ČLS, ale neschválil snížení poplatku ČDS.

15. Různé
a) Prim. Duchková znovu žádá o status Centra pro léčbu

psoriázy pro Sanatorium Ústí nad Labem, Výbor ČDS
podpoří.

b) Dr. Vocilková zůstává (spolu s prof. Arenbergerem)
zástupkyní ČDS v UEMS.

c) Zdůvodnění indikací TIM – mohou vzniknout jednání
s revizními lékaři, kteří budou požadovat racionální
zdůvodnění lokálních imunomodulátorů.

d) Preskripce magistraliter přípravků: zvýšení taxa labo-
rum z počátku r. 2012 zvýšilo náklady na léky. Zdra-
votní pojišťovny mohou vypočítat zastoupení magist-
raliter léčby u jednotlivých lékařů a podle toho even-
tuálně navýšit úhradu.

16. Příští schůze Výboru ČDS: 21. 3. 2013 v Praze.

Zapsal: doc. Ettler
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Zápis ze schůze výboru ČDS
konané dne 21. března 2013
Přítomni: prof. Arenberger, prim. Benáková, prim. Bučková, prim. Drlík, prim. Duchková, doc. Ettler, doc. Kuklová,
dr. Polášková, doc. Pánková, prof. Resl, prim. Selerová, prof. Štork, dr. Vocilková
Omluveni: as. Frey 
Místo: Dermatovenerologická klinika 1. LF UK, Praha
Čas: 9.30–12.30 hodin

Program
A. Zápis z minulé schůze Výboru ČDS dne 7. 2. 2013
byl rozeslán e-mailem členům Výboru ČDS k připomín-

kám: 4 připomínky týkající se minutové režie, lékových
indikací, depotního penicilinu a satelitního sympozia
dětské dermatologie byly projednány a schváleny.
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B. Nově projednáno:

1. Venerologická sekce
Na pořadu jednání byla přednesena dr. Trýznou revize po-

vinnosti provádět zajišťovací léčbu v těhotenství u séropozi-
tivních rodiček, které jinak nejeví známky akutního onemoc-
nění. Zřejmě by se musela provést revize Metodického listu.
Zákon o prostituci – jeho návrh je nedodělaný: problematic-
ké se jeví zejména financování vyšetřování prostitutek.
Prof. Resl sestavil dopis oslovující členy zdravotního výboru
parlamentu i primátora Prahy, ve kterém upozorňuje na neu-
těšenou situaci ve venerologii. Vyhláška o epidemiologické
bdělosti: bude také Venerologickou komisí ČDS připomín-
kováno. Prof. Resl předkládá seznam přednášek na společný
kongres s gynekology, urology, ale také na Čes.-slov. kon-
gres. Řešena otázka financování Retarpenu inj. – prof. Aren-
berger informuje, že je t. č. v jednání na ústředí VZP. 

2. Připomínky k Sazebníku výkonů
Prim. Benáková a dr. Vocilková se zúčastnily jednání

k připomínkám k Sazebníku výkonů. Existuje počítačový
program, který kontinuálně registruje změny materiálových
nákladů a lze také doplňovat připomínkami k jednotlivým
kódům (např. dvojí rukavice při převazech bércových vře-
dů, započítání Dewarovy nádoby při kryoterapii apod.).
Dr. Vocilková doplní, termín do konce března 2013 (navý-
šení ceny přístroje pro elektrokauterizaci nad 10 000 Kč;
pro provádění epikutánních testů se požaduje vytvořit cel-
kový balíček – to by ale zřejmě vedlo k poklesu úhrady,
proto nedoporučeno pokračovat). Minutová režie: dermato-
logie má nízké ohodnocení minutové režie a krátké časy
(2,87 Kč/min.). Například ORL a oční mají 3,44 Kč – bude
nadále snaha při dalších jednáních dosáhnout této hodnoty.
Toto hodnocení by se mělo týkat zejména základních kódů.
Prof. Arenberger uvedl na pravou míru chybu v zápise pra-
covní skupiny, že ČDS neměla připomínky v předchozích
jednáních. Diskutovalo se o tom, zda by vhodným impul-
sem k prosazení navýšení minutové režie byly žádosti jed-
notlivých pracovišť po celé republice. Lze argumentovat, že
náš obor má také chirurgickou povahu, léčíme řadu infekč-
ních chorob. Prim. Benáková pověřena komplexním zpra-
cováním problematiky minutové režie jako platformu pro
další jednání. Dalšího zasedání na ministerstvu se zúčastní
prof. Arenberger a dr. Vocilková.

3. Sekce pro imunosupresivní léčbu
Výbor ČDS projednal a schválil návrh na ustavení této

sekce, která se bude zabývat účinky imunosupresivní,
imunomodulační a biologické léčby včetně potransplan-
tačních stavů na kůži. Prozatímní předsedkyní navržena
doc. Cetkovská, místopředsedkyní prim. Machovcová, se-
kretářem doc. Ettler. Zájemci o členství se vyzývají k přihlá-
šení a zaslání kontaktních údajů na e-mail ettler@fnhk.cz.
Proběhla diskuse kolem názvu sekce – pro různost návrhů
je doporučeno název sekce považovat za provizorní.

4. Nová taxonomie hub a mykologické laboratoře
Doc. Buchta (přednosta ÚKM FNHK) informoval o ná-

vrhu nové taxonomie hub založené na molekulárně-gene-

tických metodách. Výbor ČDS souhlasí s příspěvkem na
toto téma do časopisu Čs. dermatologie, popř. prezentaci
na dermatologických seminářích. Mykologické laboratoře
při dermatologických klinikách: prof. Arenberger dále jed-
ná o vytvoření vlastního dermatovenerologického kódu
pro laboratorní diagnostiku mykopatogenních agens
(s použitím nové diagnostické sady). Zpracováním pově-
řen prof. Arenberger a doc. Skořepová.

5. Program ČDS-SDS kongresu
Navržen program sekcí o atopickém ekzému a venerolo-

gie. Jednáno o umístění sdělení o struktuře a financování
léčby atopického ekzému: léčba se zdražuje, finance nena-
růstají (nyní jde překročení limitu v 50 % na úkor lékaře;
připravuje se „pozitivní“ list nejlevnějších léků, podle které-
ho se může řídit revizní činnost). Prof. Arenberger a doc.
Buchvald navrhli rámcový program kongresu ČDS-SDS
2013 v Praze, Výbor ČDS po projednání a doplnění schvá-
lil. Ve čtvrtek 6. 6. od 13 hod. proběhne společné zasedání
Výborů ČDS a SDS, od 15 hodin zasedání Redakční rady
časopisu Čs. dermatologie. Do 17–18 hod nabídka satelit-
ních sympozií (ta pak i o přestávkách v pátek a v sobotu),
v 19 hod. slavnostní zahájení kongresu. V pátek od 20 hod.
galavečer, před tím odpoledne proběhne paralelně satelitní
seminář dětské dermatologie v oddělené části TOP hotelu
(zaměřený zejména na doškolování v péči o nemocné s epi-
dermolysis bullosa), kam budou pozváni také praktičtí lékaři
pro dospělé i pro děti a dorost. Předpokládané ukončení kon-
gresu v sobotu v 17 hod. schůzí ČDS. Při slavnostních shro-
mážděních na kongresu budou vyhlášeny nejlepší publikace
v časopise Čs. dermatologie za r. 2012 a budou také udělena
čestná členství ČDS ČLS JEP (členové Výboru ČDS se vy-
zývají k předložení návrhů do příštího zasedání Výboru).

6. Seminář k Melanoma Day 3. 4. 2013 
V posluchárně FN Královské Vinohrady v Praze se bude

konat od 13 do15 hod. kazuistický seminář, od 15 hod. se-
minář k Melanoma Day. Zatím přihlášeno přes 90 zájemců.
Další aktivity: melanomový stan 22.–23. 4. Václavské ná-
městí v Praze, 6. 5. Brno, 13. 5. Ostrava, 15. 5. odpol. 13–18
hod. Hvězdárna HK (asi 13. 5. bude MM Day). Diskutova-
lo se o organizaci hlášení pozitivních nálezů.

7. Kredity ČLK
Udělují se nyní pouze za účast na konferencích a semi-

nářích, nikoli za publikace a přednášky. Výbor ČDS zatím
nepodává podnět na změnu, protože se do poloviny r. 2013
čeká možná reorganizace tohoto systému.

8. Web psychodermatologické sekce (prim. Selerová,
doc. Pánková) 

Sekce se aktivizuje a navrhuje vytvoření nových webo-
vých stránek. Výbor ČDS podporuje aktivizaci činnosti
této sekce, technické řešení webu ponechává na rozhod-
nutí předsednictva sekce.

9. Léková agenda (SÚKL) – prim. Benáková
Probíhá další revize úhrad některých léků v dermatolo-

gii. Prim. Benáková s prof. Arenbergerem průběžně zpra-
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covávají připomínky. Jedná se aktuálně o metoxsalen,
acitretin, analoga vitaminu D, dehty, metronidazol, terbi-
nafin p. o., Framykoin ung., TIMy u atopického ekzému.

10. Lůžka v dermatovenerologii
Prof. Arenberger informuje, že kožnímu oddělení Kar-

lovy Vary hrozilo zrušení lůžkové části: t. č. se podařilo
zastavit. Výbor ČDS žádá primáře o zaslání informací
o každém pokusu o redukci lůžkového fondu.

11. EADV scholarships
Přihlásil se dr. J. Ettler (Praha-Vinohrady) a dr. Haná-

ková (Šumperk). Výbor ČDS schválil jejich nominaci.

12. Pozvánky do Losin a na seminář primářů v Kladně
Prim. Drlík a doc. Ettler informují o programu seminá-

ře v Losinách a žádosti o kredity ČLK – Výbor ČDS sou-
hlasí. Ve dnech 20.–21. 9. 2013 se koná 16. tradiční semi-
nář primářů v hotelu Karlštejn u Kladna.

13. Noví členové
Projednány přihlášky dr. Rohanové (Ostrava), dr. Ma-

jerníkové (Pardubice), dr. Strašákové (Brno) a schváleny
k přijetí.

14. Různé
a) Vydavatelství Solen žádá o možnost rozdávání svého

časopisu do tašek účastníkům kongresu ČDS-SDS:
vzhledem k existenci vlastního časopisu neschváleno.
Bude navržena možnost stánku.

b) Časopis Čs. dermatologie: t. č. ve vyrovnané finanční
situaci, distribuce na Slovensko zajištěna obdobně ja-
ko v minulém roce.

c) MZ ČR zřizuje Centra pro genodermatózy. Výbor
ČDS navrhuje pro Čechy centrum v Praze Motole
a pro Moravu Dětské odd. FN Brno.

15. Příští schůze Výboru ČDS: 25. 4. 2013 v Praze.

Zapsal: doc. Ettler
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zprávy z ciziny a kongresÛ

Ve dnech 9.–10. 2. 2013 proběhl již 5. ročník zimního
setkání sekce mladých dermatovenerologů ČDS ČLS JEP,
a to opět v Počátkách v Resortu Svatá Kateřina. Setkání by
se nemohlo uskutečnit bez pomoci firmy Bioderma, již tra-
dičního partnera mladých dermatovenerologů. Zúčastnilo se
na 70 mladých kolegů, což byla i maximální kapacita akce.
Důkazem, že akce je velmi kvalitní a oblíbená, bylo, že le-
tos se kapacita pro maximální počet přihlášených velmi
rychle naplnila. Odborný program začal v 10 hodin. První
přednášku měla as. MUDr. Arenbergerová, která mluvila
o antiagingu, který je velmi aktuálním tématem v dermato-
logii a patří zároveň i k atestačním otázkám. Pokračoval ko-
lega dr. Jiří Ettler, který měl za úkol přednášet velmi složi-
tou problematiku porfyrií. Po velmi úspěšné přednášce po-
kračoval prof. MUDr. Arenberger s tématem zevní terapie,
po které lze konstatovat, že ostatní obory musí závidět naši
možnost používat nejen vnitřní, ale i zevní léčbu. Překvape-
ním odborného programu byla přednáška PhDr. Kadlčíka
ohledně efektivní komunikace. Všichni víme velmi dobře,

jak složitá komunikace bývá někdy mezi lidmi (ať mezi přá-
teli, lékařem-pacientem nebo lékařem-lékařem). Následova-
lo sdělení doc. Ettlera o exogenních fotodermatózách, dále
dr. Kristlové o erytrodemii a odborný program uzavřela vel-
mi zajímavá kazuistika dr. Šternberského z FN Olomouc.

Po ukončení odborného programu začala neméně zajíma-
vá část setkání – doprovodný program. Kolegové měli mož-
nost využít wellnessové procedury, které nabízí resort Svatá
Kateřina, a zúčastnit se sportovních aktivit, jako je např.
zumba nebo spinning. Ve večerních hodinách se konalo
bruslení na zamrzlém rybníku pod příjemným umělým
osvětlením s hudbou a s doprovodem svařeného vína.
Všichni jsme byli nadšeni z úspěšného setkání, jak z pohle-
du odborného, ale i odpočinkového, a shodli jsme se, že se
budeme moc těšit na pokračování této již tradiční akce.

MUDr. Spyridon Gkalpakiotis, Ph.D.
Dermatovenerologická klinika 3. LF UK a FNKV, Praha

e-mail: spyros@centrum.cz

Snowderm 2013 aneb zimní setkání sekce 
mladých dermatovenerologů ČDS ČLS JEP
9.–10. února 2013, Počátky 
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